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Inleiding 

Voor u ligt alweer de 23e raadsinformatiebrief over onze aanpak in de coronapandemie. Dat aantal 

geeft ook aan hoe lang deze pandemie ons leven al bepaalt. Ook in onze gemeente zien we dat 

de weerstand groeit en het draagvlak voor de maatregelen afneemt.  

Samen met mijn collega-burgemeesters in de Meierij is hierover een brief gestuurd aan 

burgemeester Mikkers, om in zijn functie van voorzitter van de Veiligheidsregio in het 

Veiligheidsberaad onze zorgen over de toenemende maatschappelijke onrust te bespreken.  

 

Protestacties 

Voorafgaand aan de persconferentie op vrijdag 14 januari was er een grote actiebereidheid bij 

horeca en de winkeliers. Ook in Meierijstad waren er acties aangekondigd.  

Op zaterdag 15 januari openden verschillende horecaondernemers hun deuren. De opening 

gebeurde als protest tegen de landelijke maatregelen die de horeca verplicht zich te beperken tot 

afhaal- en bezorgdiensten. De actie was vooraf met ons besproken en als gemeente hebben wij 

aangegeven die dag op gepaste wijze te handhaven. Passend bij de coronapandemie en passend 

bij de emotie en de roep om hulp vanuit de horeca. Handhaving zou zich richten op alle 

maatregelen, behalve de opening van horecazaken. Na 17.00 uur zouden de maatregelen weer 

volledig nageleefd moeten worden.  

 

Hieraan is, op een uitzondering na, goed gehoor gegeven. De dag is zonder noemenswaardige 

incidenten verlopen, al waren niet alle zaken om 17.00 uur gesloten. Vanaf 15 januari 17.00 uur 

handhaven we weer op de gebruikelijke wijze. Wij blijven in gesprek met onze horeca en steunen 

hen waar mogelijk.  
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Onderwijs en Opvang 

De scholen in het primair en voortgezet onderwijs zijn per 10 januari weer geopend. Dat geldt ook 

voor de buitenschoolse opvang (BSO). Het MBO/HBO mag met ingang van 17 januari weer fysiek 

lessen verzorgen.  

Op 19 januari bracht ik samen met de wethouder Onderwijs een werkbezoek aan het onderwijs 

om te horen hoe het gaat en hen een hart onder de riem te steken. Onze grote waardering voor 

het personeel van zowel onderwijs als opvang werd onderstreept met een smakelijke attentie voor 

alle scholen in Meierijstad.  

 

De algemene conclusie van scholen is dat er (beperkte) onderwijsachterstanden zijn. Op basis 

van de schoolscans maakt iedere school zelf een plan waarbij ze interventies inzetten die door het 

Rijk benoemd zijn op de menukaart. Op www.nponderwijs.nl vindt u daarover meer informatie. 

Om de interventies uit te kunnen voeren, zetten scholen gelden in die zij ontvangen van het Rijk.  

Naast onderwijsachterstanden (cognitief) merken scholen ook op dat er kinderen zijn die voor hun 

sociaal-emotionele ontwikkeling en welbevinden extra aandacht nodig hebben. De landelijke 

menukaart heeft hiervoor ook interventies opgenomen.  

 

Het college heeft op 23 november de subsidieregeling Nationaal Programma Onderwijs 

Meierijstad vastgesteld. In deze regeling staan de bestedingsdoelen weergegeven waarbinnen het 

onderwijs en aanverwante partners subsidie aan kunnen vragen. Diverse aanvragen werden 

ontvangen en toegekend. Voorbeelden daarvan zijn: 

• Organisatie van laagdrempelige taal-/ontmoetingsactiviteiten in de wijken met veel 

doelgroepkinderen tijdens schoolvakanties; 

• Een welzijnsproject op een basisschool; 

• Judo op School in het primair onderwijs; 

• Klusklas ‘de Makers’, waar kinderen die tijdens de lockdowns in onvoldoende mate thuis zijn 

ondersteund om goed tot leren te komen, extra ondersteund worden; 

• Extra inzet van schoolmaatschappelijk werk op twee basisscholen; 

• Organisatie van huiswerkbegeleiding voor het basisonderwijs (door het welzijnswerk in 

afstemming met het onderwijs); 

• Inzet van het jongerenwerk op het Voortgezet Onderwijs; 

• Inzet van BoksZen; 

• Inzet van een groepshulp aanvullend op de inzet van pedagogisch medewerkers in 

peutergroepen waar meer dan zes doelgroepkinderen zitten.  

 

Jongeren 

Ook voor jongeren heeft deze periode een dusdanig effect gehad. In 2021 hebben gemeenten 

incidentele gelden ontvangen in verband met de corona en de gevolgen hiervan voor jongeren. 

Deze incidentele middelen zijn in Meierijstad onder andere ingezet op het tijdelijk uitbreiden van 

het jongerenwerk.  

http://www.nponderwijs.nl/
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Vanaf het begin van de coronacrisis zien we dat er een groter beroep, meer dan gebruikelijk, 

wordt gedaan op het jongerenwerk. De behoefte aan ondersteuning en hulp voor de jeugd is de 

afgelopen tijd sterk gegroeid.  

Om de toestroom van individuele en collectieve vragen, onder andere vanuit het onderwijs, goed 

te beantwoorden en te ondersteunen willen we onderzoeken hoe we het jongerenwerk vanaf 2022 

en verder kunnen versterken en doorontwikkelen, bijvoorbeeld door preventieve aanwezigheid en 

meer voorlichtingsactiviteiten.  

 

Ook wordt er op dit moment een QuickScan uitgevoerd die meer inzicht geeft in de effecten van 

de coronacrisis op de jeugd in Meierijstad. Er is gesproken met verschillende professionals, zoals 

jongerenwerkers, politie en huisartsen. Zij deelden signalen, trends en ontwikkelingen die zij in 

netwerkoverleggen en in het werkveld opvingen. De professionals geven aan dat de rek met het 

oog op het naleven van coronaregels er ook bij de jeugd aardig uit is. Er zijn meer klachten over 

psychisch welzijn en veel jongeren kampen met gevoelens van somberheid en eenzaamheid. 

Daarnaast is ook het aantal signalen over problemen in de thuis- of gezinssituatie en het aantal 

echtscheidingen toegenomen.  

Ook zien we dat jongeren vaker onderling handelen in sigaretten en (soft)drugs. Het 

middelengebruik en drinken is toegenomen de afgelopen periode, waarbij verveling als 

belangrijkste reden wordt genoemd. Op het gebied van laagdrempelige ondersteuning is er buiten 

het jongerenwerk weinig te doen voor de jeugd in Meierijstad. Er is in de afgelopen periode 

daarnaast een toename in vragen van jongeren voor individuele ondersteuning en een toename 

van vragen van ketenpartners, zoals het onderwijs. De resultaten van de QuickScan zullen op 

korte termijn worden gedeeld met de gemeenteraad. 

 

Zorg en Ondersteuning 

De druk op de zorg ten opzichte van de laatste RIB is ongewijzigd hoog. Het ziekteverzuim onder 

professionals is hoog door het aantal besmettingen, quarantaines en als gevolg van 

ziekteverschijnselen na het boosteren. 

  
In het eerste kwartaal van 2022 neemt de gemeente het initiatief voor de organisatie van een 

lotgenotencontact voor mensen met Long COVID. Dit doen wij in samenspraak met C-Support, 

een organisatie die mensen ondersteunt met langdurige coronaklachten (Long COVID), en   

vergelijkbaar met de wijze zoals we die nu kennen voor mensen met langdurige Q-koortsklachten. 

Via diverse media zal hierover gecommuniceerd worden. 

 

Sport en bewegen  

Juist in deze periode is de fysieke, mentale en sociale gezondheidswaarde van sporten en 

bewegen essentieel. Met ingang van zaterdag 15 januari mag iedereen (jeugd én volwassenen) 

zowel binnen als buiten sporten én onderling binnen de eigen vereniging wedstrijden spelen. Er 

geldt daarbij geen eindtijd meer.   
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Sinds de vorige RIB zijn er twee keer wijzigingen doorgevoerd in de protocollen voor de sport. 

Besturen van sportverenigingen ervaren het als lastig steeds te moeten schakelen op de 

veranderende maatregelen. Wij waarderen hun inzet om aan de veranderende maatregelen 

steeds weer opnieuw uitvoering te geven. 

 

De buurtsportcoaches hebben tijdens de lockdown diverse buitenactiviteiten gericht op kinderen 

doorgang kunnen geven. Een van de activiteiten was de sportinloop (diverse sportactiviteiten) 

waar kinderen uit de wijk aan deel kunnen nemen.  

Er zijn geen signalen dat sportclubs vanwege financiële tekorten op omvallen staan. 

De sportaanbieders worden via onze verenigingsadviseur op de hoogte gehouden van 

ontwikkelingen. Ook voor vragen kunnen zij bij de verenigingsadviseur terecht. 

 

Kunst en cultuur  

De kunst- en cultuursector is en blijft voor het grootste deel dicht. Theaters, bioscopen en musea 

zijn gesloten voor publiek. Evenementen zijn niet toegestaan. Horeca is gesloten.  

 

Wat betreft de kunst- en cultuurbeoefening is zowel binnen als buiten toegestaan voor 

professionals en amateurs, maar zonder publiek. Bij deelname boven de 18 jaar geldt het 

coronatoegangsbewijs. De gebouwen Mariëndael en ’t Spectrum zijn dicht met uitzondering van 

de cultuureducatie en voor activiteiten voor kwetsbare doelgroepen. De activiteiten van CHV 

Academy en Cultuurkade Meierijstad zijn onderdeel van het schoolprogramma (curriculum). De 

scholen beslissen zelf of deze door kunnen gaan of niet. 

De bibliotheken zijn te bezoeken als doorstroomlocatie.  

 

De sluiting heeft gevolgen voor de exploitatie van de verschillende organisaties en kan mogelijk 

een negatieve invloed hebben op de jaarcijfers 2021 en start 2022. Dit wordt gemonitord. Met de 

organisaties is intensief overleg.  

 

De beperkende maatregelen als gevolg van Corona hebben geleid tot annuleringen van de 

fysieke bijenkomsten met instellingen, verenigingen, stakeholders en inwoners voor de nieuwe 

nota kunst en cultuur. Ook op dit moment is het organiseren van fysieke bijeenkomsten niet 

mogelijk. Dit betekent dat de planning voor de nieuwe kunst- en cultuurnota wordt gewijzigd. In 

een aparte RIB wordt u hierover binnenkort geïnformeerd.  

 

Rijkscompensatie culturele infrastructuur 

In de september- en de decembercirculaire 2021 is voor het in stand houden van de lokale 

culturele infrastructuur in 2022 opnieuw extra compensatie verleend. In totaal € 368.984. 

In 2021 heeft het college drie specifieke subsidieregelingen vastgesteld voor musea, 

amateurverenigingen en ZZP’ers in de sector. Een bedrag van € 78.810 resteert. Het college 

heeft besloten om deze twee bedragen over te hevelen naar 2022 en te bestemmen voor Corona 

compensatie.  
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Momenteel wordt onderzocht op welke wijze de lokale infrastructuur kan worden ondersteund. 

Ook bekijken we wat een effectieve manier is om via incidentele subsidies ondersteuning te 

bieden en of de huidige gemeentelijke regelingen kunnen worden verlengd. Specifiek aandacht 

gaat uit naar de ondersteuning van de ZZP’ers in de sector in combinatie met de Makersregeling 

van de provincie.  

 

Landelijke compensatieregelingen  

Met het ministerie van VWS directie sport heeft de Vereniging Sport en Gemeenten afgesproken 

dat de eerdere ingezette regelingen om de financiële consequenties van deze coronamaatregelen 

te compenseren, weer gebruikt zullen worden. Het gaat daarbij onder andere om de TASO 

(sportverenigingen), TVS (gemeenten voor kwijtschelding huur) en SPUK IJZ (ijsbanen, 

zwembaden). Aanvraagperiode voor vierde kwartaal van 2021 is nog niet opengesteld.  

 

Tijdelijke subsidieregeling ‘ondersteuning bij de controle op coronatoegangsbewijzen’.  

Het kabinet heeft in september besloten de veiligheidsregio’s een specifieke uitkering te 

verstrekken voor het ondersteunen van de naleving van de controleplicht van het 

coronatoegangsbewijs op locaties waar dat verplicht was. Op basis van inwoneraantal is aan onze 

gemeente een bedrag toegekend van € 210.245,- voor de periode van 22 september 2021 tot en 

met 31 december 2021. Organisaties die moeten controleren op het CTB konden een beroep 

doen op een tijdelijke subsidieregel om de extra kosten (bijvoorbeeld voor extra personeel of 

materiele kosten) die daarvoor gemaakt werden, terug te vragen. 80 organisaties in onder andere 

horeca, sport en cultuur maakten hiervan gebruik. De regeling is per 31 december gestopt.  

Er resteert nog een deel van het beschikbaar gestelde budget. We moeten hierover 

verantwoording afleggen aan de Veiligheidsregio.  

 

Tot slot 

Als college voeren we met grote regelmaat gesprekken met verschillende partijen in de 

samenleving. Dat is meer dan ooit belangrijk, want zoals ik in mijn brief al schreef: de rek is eruit.  

Als college zullen we ons blijven inzetten om een luisterend oor te bieden, waar mogelijk te 

ondersteunen of vanuit onze verantwoordelijkheid breed afwegen van alle belangen bij het 

gecontroleerd openstellen van de samenleving. 

 

Namens het college van B&W 

De burgemeester, 

 

 

 

ir. C.H.C. van Rooij 

 

Bijlage: Brief burgemeesters Meierij aan J. Mikkers effecten maatregelen bestrijding covid-19 

 

 


